
Protokół  XXVII sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 24 stycznia 2013 roku

               Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz.
11:00 do 15:00.

Ad. pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

          Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski  przed rozpoczęciem sesji Rady
Miasta poprosił wszystkich o powstanie cyt.:„Panie i Panowie Radni, zaproszeni goście. 30
grudnia 2012 r. zmarł Maestro Wawrzyniec Zamkowski. Człowiek wybitny, Zasłużony dla
Miasta Malborka, znany nie tylko w Malborku, powiecie malborskim ale i na Pomorzu. Był
dyrygentem kilku  chórów malborskich.  Zmarł  przedwcześnie,  kultura  malborska  poniosła
ogromne straty. Chóry dyrygowane pod batutą Maestro zostały wyróżnione wielokrotnie, nie
tylko w regionalnych konkursach, ale również w kraju i za granicą. 
Szanowni  Państwo,  uczcijmy  minutą  ciszy  pamięć  Maestro  Wawrzyńca  Zamkowskiego.
Dziękuję bardzo.

Panie i Panowie Radni, zaproszeni goście, w dniu wczorajszym dobiegła nas równie smutna
wiadomość, zmarł Prymas Polski  Senior Kardynał Józef Glemb. 
Szanowni Państwo, jak wszyscy pamiętamy,  rola Kardynała w latach 1981, jak i również
późniejszych, była niezwykle ważna.  To okres stanu wojennego,  Jego spokojna postawa i
prośba,  aby  naród  spokojnie  reagował  na  wprowadzony  stan  wojenny,  między  innymi
doprowadził  do  tego,  że  nie  było  ogólnopolskiego  powstania  narodowego.  Szanowni
Państwo, również zmarły Prymas Senior bardzo ważną rolę odegrał po 1989 roku w budowie
demokratycznej  Polski.  Jego  bardzo  spokojna,  rzeczowa  dyskusja  i  udział  w  budowaniu
demokratycznej  Polski,  spowodowała,  że  dzisiaj  możemy  tutaj  się  spotkać  w  wolnym
demokratycznym kraju. 
Uczcijmy pamięć chwilą ciszy. Dziękuję bardzo”. 

            Sesję otworzył i prowadził  Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na
podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 21 radnych, wszyscy są obecni  (zał. nr 1).
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący Rady powitał zastępów burmistrza Miasta: Jerzego Skoniecznego i Macieja
Ruska,  Zasłużonego  dla  Miasta  Malborka  Jerzego  Fryca,  prezesów,  dyrektorów  i
kierowników  jednostek  organizacyjnych  Miasta,  pracowników  Urzędu,  przedstawicieli
mediów, którzy relacjonują i przekazują obrady w TV Malbork oraz mieszkańców miasta.
Powitał również uczniów klas III Gimnazjum Nr 1 w Malborku wraz z nauczycielką panią
Moniką Tyborską.
Ad. pkt 2
Porządek obrad radni otrzymali na piśmie. 
 Porządek jest następujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji miejskiego programu rozwiązywania problemów

uzależnień w 2012 r.
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6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu Miasta na 2013 rok – I zmiana;
b) w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości;
c) podziału miasta Malborka na stałe obwody głosowania;
d) przyjęcia na rok 2013 Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania     
    Problemów Uzależnień;
e) zmiany statusu prawnego Centrum Profilaktyki i Uzależnień w Malborku;
f) ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów  
    komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania   
    zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych;
g) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 
    uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie: opróżniania     
    zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, ochrony
    przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych   
    zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części;
h) uchylenia uchwały nr XXI/171/08 Rady Miasta Malborka z dnia 31 stycznia   
     2008 roku w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej;
i)  zmieniająca uchwałę nr VII/67/11 Rady Miasta Malborka z dnia 20 kwietnia   
    2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół nr 2 w Malborku, Al. Wojska   
    Polskiego 479;
j)  zmieniająca uchwałę nr 145/XVII/2000 Rady Miasta Malborka z dnia 27   
    stycznia 2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół nr 1 w Malborku;
k) ustanowienia Zintegrowanego Planu Zrównoważonego Rozwoju Obszaru
    Miejskiego Miasta Malborka.

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Informacja na temat protokółu z XXVI sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.

Przewodniczący  na  wniosek  burmistrza  zaproponował  wprowadzi  do  porządku  obrad
następujące zmiany:

• zdjąć z porządku obrad pkt  6f  projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek

opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli

nieruchomości  i  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu

nieczystości ciekłych;

• wprowadzić do porządku pkt 6 e  projekt uchwały zmieniający Uchwałę nr 78/X/99

Rady  Miasta  Malborka  w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  pod  nazwą

Centrum Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Malborku.

Więcej uwag i wniosków nie było, w związku z tym Przewodniczący poddał wnioski pod
głosowanie. 
Rada Miasta w wyniku głosowania  jednogłośnie, 21 głosami za poparła oba wnioski.

Porządek po zmianach jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji miejskiego programu rozwiązywania problemów

uzależnień w 2012 r.
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6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu Miasta na 2013 rok – I zmiana;
b) zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości;
c) podziału miasta Malborka na stałe obwody głosowania;
d)  przyjęcia  na  rok  2013  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Uzależnień;
e)  zmieniająca  Uchwałę  nr  78/X/99 Rady Miasta  Malborka  w sprawie  utworzenia
jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych w Malborku;
f)  określenia  wymagań,  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy  ubiegający  się  o
uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie:  opróżniania
zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych,  ochrony  przed
bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części;
g) uchylenia uchwały nr XXI/171/08 Rady Miasta Malborka z dnia 31 stycznia 2008
roku w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej;
h) zmieniająca uchwałę nr VII/67/11 Rady Miasta Malborka z dnia 20 kwietnia 2011 r.
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego 479;
i) zmieniająca uchwałę nr 145/XVII/2000 Rady Miasta Malborka z dnia 27 stycznia
2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół nr 1 w Malborku;
j)  ustanowienie  Zintegrowanego  Planu  Zrównoważonego  Rozwoju  Obszaru
Miejskiego Miasta  Malborka.

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Informacja na temat protokółu z XXVI sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.

Rada Miasta jednogłośnie (21 – za) przyjęła porządek obrad po zmianach.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).

Zapytania radnych:
Radna Teresa Zdanowicz prosi o przybliżenie tematu sprawie realizacji inwestycji firmy Gino
Investments.
Druga sprawa dotyczy spotkania w Ministerstwie Transportu, chodzi o drugą nitkę mostu  czy
w rozmowach były rozpatrywane terminy realizacji tego zadania. 
Radny Krzysztof Grylak również zapytał o termin realizacji drugiej nitki mostu, czy to jest
brane pod uwagę w tej kadencji Rządu, czy to jest brane pod kątem perspektywicznym.  
Kolejna  sprawa –  odbyło  się  spotkanie  burmistrza  w ECO prośba  o  rozwinięcie  kwestii
odpłatnego ustanowienia służebności  przesyłu sieci  ciepłowniczej.  Czy kwestie  finansowe
również wchodziły w obszar dyskusji, czy uległy zmianie.
Radny  Marek  Charzewski  chce  się  dowiedzieć  więcej  na  temat  projektu  dotyczącego
„Ośrodka dla osób niepełnosprawnych w Malborku”.  Burmistrz  rozporządzeniem powołał
komisję  i radny chce  usłyszeć więcej  informacji na ten temat. 
Druga kwestia to spotkanie pani Elżbiety Skrzypiec - Rzecznika Praw Dziecka z zastępcą
burmistrza Jerzym Skoniecznym dotyczącym możliwości pozyskania siedziby dla Rzecznika
Praw Dziecka. Radny zapytał, czy w tej sprawie  udało się osiągnąć jakiś postęp.
Radny Dariusz Kostrzewa  zapytał odnośnie zarządzenia, które zostało wydane a dotyczące
powołania zespołu, który ma przygotować dokumenty  niezbędne do utworzenia „Ośrodka dla
osób niepełnosprawnych w Malborku”. 
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Jest to zupełnie nowa rzecz i radny chciałby więcej usłyszeć na temat wizji tego ośrodka. 
Zastępca burmistrza Maciej Rusek dwa pytania dotyczyły drugiej nitki mostu i rzeczywiście
odbyło się takie spotkanie ministrem Nowakiem w Ministerstwie Transportu. Miało ono na
celu ponowne przedstawienie i przypomnienie naszych  racji związanych z niezbędną budową
drugiej nitki mostu.  Projekt został pozytywnie zaopiniowany na wojewódzkim komitecie w
sprawie  projektów,  w  tej  chwili  czekamy.  Czekamy  na  procedowanie  tej  inwestycji  i
pozytywną opinię na analogicznym, tylko że krajowym  komitecie, który  będzie oceniał te
projekty inwestycyjne  w skali kraju.
Natomiast wciąż mówimy o terminie, czy o horyzoncie roku  2014, jeśli chodzi o budowę. 
Jeśli  chodzi  o  ECO  i  służebność  przesyłu,  to  wciąż  rozmowy  trwają.   Wchodzą  w  to
zdecydowanie kwestie finansowe. 
W sprawie spotkania burmistrza Andrzeja Rychłowskiego z Dekadą, o co pytała radna Teresa
Zdanowicz  z  informacji  wynika,  że  firma  przedstawiła  nowe  wizualizacje  galerii,  która
zamierza realizować całą inwestycję jeszcze w tym roku. 
Radny Józef  Barnaś  przypomniał  radnemu K.  Grylakowi,  że Rada podjęła  decyzję co do
odpłatności. Służebność będzie kosztowała, tak mówi uchwała Rady Miasta. 
Z – ca burmistrza Jerzy Skonieczny w sprawie Komitetu Praw Dziecka i spotkania z panią
Skrzypiec,  to nie występuje może problem lokalowy w sensie funkcjonowania, gdyż  nawet
w tej chwili jest udostępniony lokal w Urzędzie Miasta i można z niego korzystać. Natomiast
jest problem na terenie Malborka braku tzw. niebieskiego pokoju. Jest to takie pomieszczenie
bezpieczne  dla  dziecka,  w  którym  dziecko  molestowane,  dziecko  podlegające  przemocy,
mogłoby spokojnie być przesłuchiwane. Co prawda istnieje takie pomieszczenie na terenie
Komendy Policji,  ale to w przypadku małego dziecka wprowadzenie do takiego budynku, już
na  samym  początku  budzi  złe  skojarzenia  i  może  rodzić  dla  niego  duże  obciążenie
psychiczne. 
Jeżeli  chodzi  o  Ośrodek  Dziennego  Wsparcia,  to  na  ten  temat  bardzo  szeroka  dyskusja
odbywa się w naszym mieście od wielu lat, wystarczy pośledzić miejscową prasę i internet.
Brakuje nam takiego ośrodka, wokół takie ośrodki powstają. Dlatego powstał komitet, aby
zastanowić się wspólnie i przygotować chociażby wizje jego przygotowania, ponieważ  są
różnego rodzaju poglądy, mówiące aby to był tylko Ośrodek Dziennego Wsparcia, ale i żeby
to był  Ośrodek Dziennego Wsparcia połączony również z edukacją  i  warsztatami terapii
zajęciowej.
Na razie mamy pomysł, żeby przy budowie tego obiektu korzystać ze środków zewnętrznych.
Są takie projekty ministerialne, które w zeszłym roku były dostępne, dające finansowanie na
poziomie między 75 a 85 %. Beneficjentem takiego projektu musiałoby być stowarzyszenie,
dlatego  współpracujemy  bardzo  szeroko  ze  Stowarzyszeniem  Mis.  Mamy  za  zadanie
przygotować komplet dokumentów. Oczywiście decyzję w tej sprawie podejmą radni dlatego,
że  jednym z  tych  założeń jest  chociażby  to,  żeby przekazać  działkę,  gdzie  mógłby być
zbudowany  taki  ośrodek  dla  tego  stowarzyszenia  a  to  jest  już  decyzja  oczywiście  Rady
Miasta.
Radni muszą zdać sobie sprawę, że budowa tego ośrodka musi się wiązać z tym, żeby było
zapewnione finansowanie  w przyszłości.  
Z – ca burmistrza Maciej Rusek  kwestie finansowe w ECO nie uległy zmianie. Natomiast
Prezes przedstawił  swoją analizę sytuacji i w tej chwili potrzebujemy trochę czasu aby się do
niej odnieść. 

Więcej  pytań  nie  było.  Przewodniczący Rady podziękował  Burmistrzom za wyczerpujące
odpowiedzi i przeszedł do kolejnego punktu.
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Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych:

Radny Marek Charzewski  tego co radny pamięta, burmistrz Andrzej Rychłowski obiecał, że
do końca roku ma otrzymać odpowiedź od EFH  dotyczącą albo chęci budowy hotelu, albo
odstąpienia od tej budowy.
Radny pyta również w kontekście nowej strategii, którą przyjęła firma. Nowa strategia EFH
zakłada  zarządzanie  hotelami.  Natomiast   odstąpienie  od  inwestycji  od  budowy nowych
hoteli, czy  w odniesieniu do naszej inwestycji odpowiedź jest podobna.
Druga kwestia – radny chce się dowiedzieć czy  odpowiedź z Urzędu Skarbowego dotyczącą
transakcji z firmą Index już otrzymaliśmy, czy ta transakcja jest w trakcie finalizacji.
Radny Krzysztof Grylak pyta, czy w rozpoczynającym się roku 2013 można się spodziewać,
że hotel przy ul. Solnej rozpocznie budowę. 
Radny Jan T. Wilk   mieszkańcy Malborka dostali podwyżkę  za wywóz śmieci z 9,60 zł na
11,70 zł. W świetle tego, że wycofujemy uchwałę wyznaczając na 12 zł limit największego
obciążenia,  czy to był falstart, czy też rzeczywiście założenie jest takie, że koszty śmieci
dzisiaj są takie, że trzeba je natychmiast podnosić nie czekając do lipca czy do lutego, kiedy
Rada Miasta uporządkuje tę sprawę.
 
Więcej  pytań  i  interpelacji  radni  nie  mieli.  Przewodniczący  Arkadiusz  Mroczkowski
poinformował, że Burmistrz udzieli odpowiedzi w pkt 7.

Ad. pkt 5
Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  miejskiego  programu rozwiązywania  problemów
uzależnień w 2012 r.

Radni sprawozdanie otrzymali na piśmie  (zał. nr 3). Sprawozdanie omawiała, analizowała i
przyjęła Komisja do spraw Społecznych.
Przewodniczący Komisji Leszek Witkiewicz komisja w dniu 15 stycznia 2013 r. rozpatrzyła
sprawozdanie i po otrzymaniu dodatkowych wyjaśnień, jakie złożyła Kierownik CPU Joanna
Żołdak, postanowiła jednogłośnie rekomendować Wysokiej  Radzie przyjęcie sprawozdania
do zatwierdzającej wiadomości. 
Przewodniczący Rady podziękował i dodał, że w tym wypadku nie ma potrzeby głosowania
Rady. 

Ad. pkt 6
Podjęcie uchwał:
a) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2013 rok – I zmiana. 
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar jest to I zmiana, która wprowadza zmiany
w zakresie dochodów zgodnie z zał. nr 1 do tej uchwały. Zmiany wydatków zgodnie z zał. nr
2, szczegółowo opisane w uzasadnieniu i omawiane były na komisji.  
Skarbnik  dodała,  że  w  wyniku  zmian,  budżet  Miasta  wynosi:  dochody  budżetowe
103.123.592  zł;  wydatki  budżetowe  równe  dochodom  budżetowym,  czyli  też  kwota
103.123.592 zł; przychody – 5.268.978 zł  i rozchody także 5.268.978 zł.
Opinia  Komisji  Finansowo  –  Budżetowa;  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta;
Oświaty, Kultury i Sportu oraz Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest
pozytywna.
Radni nie mieli uwag i wniosków.
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W wyniku głosowania (głosowało 21 radnych): 19 głosami – za przy 2 wstrzymujących się,
głosów przeciwnych nie było Rada Miasta  podjęła  Uchwałę Nr XXVII/274/13 w sprawie
zmian budżetu Miasta na 2013 rok – I zmiana (zał. nr 4);

b) Projekt uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska projekt uchwały zawiera zapisy
dwóch uchwał  oraz  ich  modyfikacje,  a  mianowicie  dotychczas  obowiązującej  uchwały w
sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  oraz  uchwały w sprawie
zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  stanowiących  mienie  komunalne  oraz  zbycia
własnościowego  spółdzielczego  prawa  do  lokali  mieszkalnych  przysługującego  Gminie
Miasta Malborka.
W trakcie obowiązywania zapisów tych dwóch uchwał, uznaliśmy, że przy porządkowaniu
sprawy  związanej  ze  zbyciem  nieruchomości,  należy  przygotować  nowy  projekt,  który
zawiera zapisy jednej i drugiej uchwały, stąd taka propozycja przed radnymi. 
Projekt uchwały zawiera nowe zapisy i nowe propozycje oraz zmiany, które zostały szeroko
dyskutowane  na  komisjach  oraz  są  przytoczone  w  uzasadnieniu.   Dla  uporządkowania
Naczelnik  dodała,  że  zmiany  w  tej  uchwale  między  innymi  dotyczą  zmieniającej  się
bonifikaty  przy sprzedaży lokali  mieszkalnych,  która  dotychczas  wynosiła  90  % a  ulega
zmianie na 50 %. Nowy zapis również dotyczy poniesionych nakładów na remonty lokali
mieszkalnych,  które  przewyższają  kwotę  400 zł.  Wówczas  takie  lokale   będą mogły być
sprzedawane dopiero po upływie 5 lat od momentu wykonania takiego remontu. 
Pojawił się również zapis, że nowe lokale mieszkalne w nowo wybudowanych budynkach
mogą być sprzedawane po okresie  15 lat  od momentu ich wybudowania.  Dotychczasowy
zapis uchwały uniemożliwiał taką sprzedaż. 
Pojawił  się  również  nowy  zapis,  który  dotyczy  obciążania  ograniczonymi  prawami
rzeczowymi, między innymi służebnością gruntową i służebnością przesyłu, a więc między
innymi ten temat, o który pytał w interpelacjach radny Krzysztof Grylak. W tych zapisach
proponujemy, aby ustanowiona służebność z natury, z praktyki, była odpłatna. 
Pojawiły się również zapisy, które wcześniej nie były przywoływane w uchwale dotyczące
zbywania  lokali  mieszkalnych  a  były  stosowane  a  mianowicie  uporządkowanie  spraw
związanych  z  kosztami  przygotowania  nieruchomości  do  zbycia  lokali  mieszkalnych.
Dotychczas to było tak, że obecni najemcy  kupowali mieszkania, ponosili te koszty, nie było
to zapisane wprost w uchwale. W dniu dzisiejszym  Naczelnik ma nadzieję, że ta uchwała
zostanie przegłosowana w takim kształcie i, że te zapisy również się tutaj pojawią. 
Uchwała,  która  w  tej  chwili  funkcjonuje  dotycząca  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  z
bonifikatą 90 %  będzie obowiązywała do końca marca 2013 r. i wszystkie wnioski, które
zostaną w tym terminie złożone, będą rozpatrywane na starych zasadach. 
Naczelnik Katarzyna Kostrzewa – Rzoska zaproponowała autopoprawki do uchwały,  która
została  wypracowana  na  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej   i  była  wnioskiem  zarówno
radnego Zenona Kowiela jak i radnego Sławomira Grudzińskiego.
Jedna z nich dotyczy korekty literowej,  a mianowicie w punkcie 1 p.punkt c, d, e, f oraz w
punkcie 7 p.punkt e, słowa „lokale” zamienić na „lokali”. Kolejny wniosek w punkcie 3 § 10
dopisać po słowie „budynku” - „Przepisy § 10 stosuje się odpowiednio”. 
Z – ca burmistrza Jerzy Skonieczny dodał, że  nie zmienia się tylko jedna litera, być może
radni zwrócili uwagę, tylko np. z przypadku § 10 punkt 1 p.pkt d) zmienimy słowo „lokali”,
to nie „znajdujących się” a „znajdujące się” itd. 
Radni jednogłośnie (21 – za) przyjęli przedstawione wyżej poprawki do uchwały. 
Opinia  Komisji:  Finansowo  –  Budżetowej;  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i
Komunikacji; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
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Uwagi lub wnioski radnych:
Radny Krzysztof Grylak zapytał, jak będzie w praktyce wyglądała w świetle 11 paragrafu,
procedura  pozyskiwania  nieruchomości  albo  procedura  pozyskiwania  innych  należności
pieniężnych,  jeżeli  pozyskiwanie  tych  należności  napotyka  na  trudności.  Jak  będzie
wyglądała procedura przejęcia nieruchomości, gdy mieszkaniec będzie zalegał z płatnościami.
Naczelnik  Wydz  RGP  poprosiła  radnych  o  zwróceniu  uwagi  na  §  13,  który  przedstawia
katalog uprawnień Rady Miasta i  jednym z punktów jest  nabywanie nieruchomości.  Więc
jeżeli zdarzy się przypadek, który jest opisany w § 1, za każdym razem będzie wymagał  o to
zgody Rady Miasta. 
Radny  Marek  Charzewski   powiedział,  że  podczas  prac  w  komisji  nad  tym  projektem
uchwały,  radny  głosował  przeciw  i  wyjaśnił  dlaczego.  W  tej  uchwale  jest  jeden  zapis,
z którym się nie może pogodzić. Zapis wyłączający, które lokale z możliwości ich nabycia. O
ile  lokale w złym stanie,  o ile przeznaczone do rozbiórki lokale socjalne,  lokale,  których
najemcy zalegają z zapłatą czynszu, jest to dla radnego niejasne. Natomiast  zapis w § 10
punkt 1 p.punkt e) mówiący, że nie można zbyć lokali mieszkalnych przystosowanych dla
osób niepełnosprawnych, w przekonaniu radnego jest to stwarzanie gorszej sytuacji prawnej
osób niepełnosprawnych. Osoba niepełnosprawna będzie mogła stać się właścicielem lokalu,
który wynajmuje, natomiast osoba  niepełnosprawna mająca lokal  przystosowany  dla osób
niepełnosprawnych, takiej możliwości mieć nigdy nie będzie. 
Radny chciał  się  również  dowiedzieć,  w  poprzednich  zapisach  mówiących  o  gospodarce
mieszkaniowej w tym zakresie, mieliśmy taki zapis, który wyłączał lokale przystosowane dla
osób niepełnosprawnych. 
Naczelnik zapis ten obowiązywał również w poprzedniej uchwale, nie mniej jednak to nie
wyklucza sprzedaży lokalu przystosowanego. Zapis w § 10 w punkcie 1 p.punkt e) zmiana,
która była dzisiaj  przegłosowana i która była wnioskowana, w pewnym sensie reguluje tą
kwestię. Lokale przystosowane dla osób niepełnosprawnych, są wyłączone ze sprzedaży, ale
istnieje  przypadek  taki,  kiedy  ten  lokal  będzie  mógł  być  sprzedany,  kiedy  to  w  małej
wspólnocie  liczącej od 2 do 4 osób, wszyscy najemcy wyrażą między zgodę.
Radny Marek Charzewski   ad vocem – odczytał  ten  paragraf:  „sprzedaży mogą podlegać
wszystkie  lokale  mieszkalne  stanowiące  własność  Miasta  Malborka  oraz  własnościowe
spółdzielcze  prawo  do  lokalu  za  wyjątkiem:  punkt  1  p.punkt  e)  lokali  mieszkalnych
przystosowanych dla osób niepełnosprawnych”. Jeżeli mamy wyłączone te lokale, to radny
rozumie, że nie ma możliwości ich sprzedaży.  
Z – ca burmistrza Jerzy Skonieczny  przed chwilą przegłosowaliśmy poprawki w przypadku
wspólnot,  budynków,  gdzie  mamy ilość  mieszkańców od  2  do  4,  nawet  jeżeli  lokal  jest
przystosowany dla osób niepełnosprawnych można będzie sprzedać. 

Tu  właśnie  zabezpieczamy  interesy  osób  niepełnosprawnych  zachowując  w  zasobach
komunalnych   mieszkania,  na  które  Miasto  wydała  określone  środki,  wyposażyło  i
zabezpieczyło dla  osób niepełnosprawnych. 
W przypadki, kiedy osoba opuści ten lokal, umrze czy w jakiś inny sposób, to Miasto będzie
miało mieszkanie przystosowane dla osób  niepełnosprawnych. Absolutnie to jest właśnie w
interesie osób niepełnosprawnych. 
Radny Józef Barnaś  dodał, że punkt, o którym mówimy, jest zasadny, żeby nie sprzedawać
tych mieszkań, które są przystosowane z jednego ważnego powodu. Te mieszkania zostały
wybudowane,  czy  zaadaptowane  ponosząc  wyższe  koszty  a  niżeli  takie,  które  zostały
wybudowane dla osób, które nie są niepełnosprawne. 
Natomiast biorąc po uwagę ten punkt w § 10 ust. 3, który mówi o  tym, że tylko i wyłącznie w
budynkach, które są wielorodzinne od 2 do 4 i wtedy, kiedy wszyscy wykupią.   
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Ad vocem radny Marek Charzewski  uważa, że  w tej chwili mamy jeszcze większy bałagan,
bo nie dość, że wyłączyliśmy lokale, które są przystosowane dla osób niepełnosprawnych, ale
nie  wszystkie  lokale,  niektóre  lokale  z  przystosowaniem  dla  osób  niepełnosprawnych
będziemy mogli sprzedać, niektórych nie będziemy mogli sprzedać. Czy jeżeli jakaś osoba
niepełnosprawna będzie miała szczęście mieszkać w budynku, który ma od 2 do 4 lokali,
będzie szczęściarą i będzie mogła sobie kupić ten lokal, pomimo że jest przystosowany do
osób niepełnosprawnych. Jak będzie mieszkała w budynku, gdzie jest więcej, niestety wtedy
takiego szczęścia  nie dozna. 
Dlatego radny składa formalny wniosek o wykreślenie w punkcie 1 p.punktu e) z projektu
uchwały.
Radny Stanisław Berliński  bałagan nastąpił tylko dlatego u radnego Marka Charzewskiego,
że trzeba dokładnie czytać. Było już to tłumaczone, że „lokali mieszkalnych przystosowanych
dla osób niepełnosprawnych nie sprzedaje się”. Jest to ogólnie zapisane dlatego, że w sumie
poniesiono duże nakłady, żeby ci niepełnosprawni wykorzystali. Jeden niepełnosprawny zdaje
mieszkanie, to na to miejsce przyjdzie drugi niepełnosprawny, bo już lokal jest przygotowany.
Dalej,  dopuszcza  się  sprzedaż  lokali  wynajętych  za  opłatą  czynszu  wolnego  oraz
przystosowanych  dla  osób  niepełnosprawnych  w  przypadku  jednoczesnej  sprzedaży
wszystkich pozostałych. Zapis ten jest wyjątkowy.
Radny Dariusz Kostrzewa – powstało pewne zamieszanie i  należy rozwiązać ten problem
w  dość  prosty  sposób,  a  mianowicie  p.punkt  e),  który  brzmi  „lokali  mieszkalnych
przystosowanych dla osób niepełnosprawnych” uzupełnić o taki zapis np. „z wyłączeniem
sytuacji określonej w ustępie 3 i 9” i będziemy mieli jasność, że generalnie nie sprzedajemy
tych lokali, natomiast w sytuacjach opisanych w kolejnych ustępach tego paragrafu, do takiej
sytuacji może dojść, ponieważ dzisiejsze pierwotne brzmienie tego punktu e) faktycznie może
stać  się  podstawą  zbyt  pochopnej  decyzji  o  odmowie  sprzedaży.  Więc  uzupełnijmy  o
wspomniany zapis radny proponuje jako wniosek taką modyfikację.
Radna Wioletta Klepacka prosi o powtórzenie wniosku przedmówcy, bo być może wniosek
radnego  M.  Charzewskiego  nie  będzie  zasadny.  Radna  zastanawia  się  co  to  znaczy
„mieszkanie  dla  osoby  niepełnosprawnej”.   Każdy  z  nas  wie,  że  w  budynkach
wielorodzinnych  mieszkania,  które  lokatorzy  sami   własnym  sumptem  dokonywali
przystosowania  dla  niepełnosprawnych,  np.  za  pomocą  środków  z  PFRON  i  czy  takie
mieszkanie też należy traktować jako mieszkanie przystosowane dla osoby niepełnosprawnej.
Jeżeli  taki lokator poniósł jakieś nakłady, czy ten projekt uchwały dyskwalifikuje taką osobę
z możliwości wykupu mieszkania. 
Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny – absolutnie nie, chodzi tutaj tylko i wyłącznie o lokale,
gdzie  Miasto  poniosło  nakłady,  które  są  bardzo  znaczne,  ponieważ  to  jest  poszerzenie
wjazdów, zamontowanie specjalnych platform itd. Chodzi o takie mieszkanie.
Radny Sławomir Grudziński   uważa, że ta rozbudzona dyskusja jest spóźniona. Temat ten
praktycznie  powinien  już z  końcem marca  nie  istnieć.  O ile  tych  ograniczeń nie  było  w
bonifikacie 90 %, to teraz jest tylko 50 % upustu. Ktoś zainteresowany już dawno podjąłby
decyzję.  Radny  sądzi,  że  dyskusja  wskazuje,  że  do  tematu  gospodarki  mieszkaniowej
powinno się podejść dogłębnie. Na zachodzie mieszkania komunalne i socjalne są, a my nie
powinniśmy iść w tym kierunku, żeby zlikwidować w ogóle. Rodzin nie stać  na remonty i
wykup mieszkań na własność.  Powinniśmy podjąć inicjatywę, gdyż mieszkańcy Spółdzielni
Mieszkaniowej już mogą wykupywać na własność mieszkania a pytanie jest,  dlaczego nie
idzie się w kierunku aby mieszkańcy TBS – u mogły wykupić mieszkania na własność. 
Radny Zdzisław Leszczyński zwrócił jeszcze raz uwagę na zapis w  § 10 ust. 1 p.punkt e),
radny rozumie, że dopowiadać można różne rzeczy, oczywiście jeżeli dotyczy to mieszkań
przystosowanych przez Miasto, ale zapis jest zapisem jasnym i czytelnym.  
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Lokale  mieszkalne  przystosowane  dla  osób  niepełnosprawnych  a  dotyczy  to  w  zapisie
wszystkich i to gdzieś powinno być jednak zapisane. Bardziej tu chodzi o mieszkania dla osób
niepełnosprawnych w budynkach przystosowanych dla osób niepełnosprawnych a nie same
mieszkania  dla  osób  niepełnosprawnych.  Odczytywać  można  każde  mieszkanie,  osoba
fizyczna, która tam mieszka  może kupić. Zapis jest jednoznaczny wszystkie mieszkania. 
Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny  zaapelował do radnych o nie przyjęcie tej  poprawki.
W  ten  sposób  radni  ograniczy  wydatki  na  przystosowanie  lokali  niepełnosprawnym.
Burmistrz podał przykład, że jeżeli przystosowujemy lokal   i dajemy na ten lokal np. 60 czy
70 tys. zł a następnie sprzedamy go za 50 %, to jaki tutaj jest interes Miasta.
Przystosowanie lokalu i środki wydane przez Miasto na ten lokal powodują, że lokal zyska na
wartości – powiedział radny Marek Charzewski.  A więc osoba wykupująca ten lokal zapłaci
większe  pieniądze,  niż  osoba  wykupująca  lokal  nie  przystosowany  do  potrzeb  osób
niepełnosprawnych. 
Ad vocem radny Józef Barnaś – jeżeli nawet wartość lokalu wzrośnie to i tak za 50 % tego
wzrostu sprzedamy. 
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez radnego
Marka Charzewskiego, który mówi aby w § 10 punkt 1 p.punkt e) cały zapis wyeliminować,
aby nie znalazł się w tym paragrafie.
Za – wnioskiem głosowało 2 radnych,  14 – było przeciwnych i 4 się wstrzymało. A zatem
wniosek formalny radnego Marka Charzewskiego nie został przyjety. 
Drugi wniosek radnego Dariusza Kostrzewy, który zaproponował następującą treść w  § 10
punkt  1  p.punkt  e)  „lokale  mieszkalne  przystosowane  dla  osób  niepełnosprawnych  z
zastrzeżeniem sytuacji opisanej w ust. 3”. 
Za wnioskiem głosowało 17 radnych,  1 osoba jest  przeciwna, 2 osoby się  wstrzymały.  A
zatem wniosek i zapis zaproponowany przez radnego Dariusz Kostrzewę zmieniający treść
p.punktu e) został przyjęty.
W związku z wieloma zmianami, które zostały przegłosowane i wprowadzone zarówno przez
Komisję  Finansowo  -Budżetowa   i  przez  radnych  Przewodniczący  Rady zaproponował
przyjąć uchwałę po zmianach w całości.  
Radny Stanisław Berliński  poprosił o przeczytanie punktu 3  w § 10 w całości.:„Dopuszcza
się sprzedaż lokali wynajętych za zapłatą czynszu wolnego oraz przystosowanych dla osób
niepełnosprawnych, w przypadku jednoczesnej  sprzedaży wszystkich pozostałych lokali  w
tym budynku. Przepisy § 10 pkt 9 stosuje się odpowiednio”. 
Więcej uwag radni nie mieli. 

Rada Miasta 18 glosami za, przy 1 glosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się podjęła
Uchwałę  Nr  XXVII/275/13  w  sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania
nieruchomości (zał. nr 5);

c) Projekt uchwały w sprawie podziału miasta Malborka na stałe obwody głosowania.

Sekretarz  Miasta  Piotr  Szwedowski zgodnie  z  wymogiem  art.  12  Kodeksu
wyborczego,  rada  gminy  ma  obowiązek  określenia  obwodów  wyborczych  do
głosowania.  Kodeks  wyborczy  określa  termin  nie  później  jak  trzy  miesiące  po
podjęciu uchwały o podziale gminy na okręgi wyborcze.
Radni  mają  przedłożony  projekt  podziału  na  obwody   i  należy  zaznaczyć,  że
zasadniczo  w  stanowczej  większości  dotychczasowe  obwody  wyborcze  zostały
zachowane. Istotna zmiana polega na tym, że zrezygnowaliśmy z obwodu wyborczego
w Telekomunikacji Polskiej. Tam zawsze był problem, najpierw określenia właściciela
administratora, który zupełnie nie był zainteresowany tym pusto stojącym obiektem,
by  tam  organizować   głosowanie.  Poza  tym   mamy  kilka  nowych,  ponieważ
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dotychczas  było  20  obwodów stałych,  teraz  2,  jedna jest  zamiana.  Wprowadzamy
obwód nr 11 w siedzibie Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, obwód nr 6 w
Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  w  Młodzieżowym  Ośrodku
Szkolno-Wychowawczym oraz w nowo powstałej Szkole Podstawowej Nr 3.      

Opinię  Komisji  do  spraw  Społecznych  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Leszek
Witkiewicz -  wprowadzone  zmiany  w  ordynacji  wyborczej  spowodowały  konieczność
powołania większej ilości obwodów tj. 21, czego konsekwencją  stało się wyznaczenie 21
lokali  wyborczych.  Komisja  aprobuje  wszystkie  pozycje  ale  i  jednocześnie  w  związku  z
zaistniałą sytuacją,  prosi o dokonanie małej zmiany. Przewodniczący wyjaśnił, czego jest to
powodem. Dyrekcja Domu Opieki  Społecznej  wstępnie wyraziła  zgodę,  ponieważ zawsze
tam był obwód zamknięty i oni myśleli, że to taki sam obwód będzie.  Jak się dowiedzieli, że
to będzie obwód otwarty, że będzie to przepływ ludzi spoza placówki, zgłosili, że sobie nie
wyobrażają sytuacji jaka będzie z pensjonariuszami. 
W związku z tym jest taka propozycja, żeby w załączniku do uchwały w punkcie 3, gdzie
obwód jest usytuowany w Domu Pomocy Społecznej, skreślić to i wpisać Specjalny Ośrodek
Szkolno -Wychowawczy przy ul. Jagiellońskiej 79/82.
Sekretarz  wyjaśnił, że jest to autopoprawka burmistrza, którą radni otrzymali 18 stycznia z
wyjaśnieniem tej całej sytuacji.   
Opinia Komisji do spraw Społecznych jest pozytywna. 
Radni nie mieli uwag.

Rada  Miasta   19  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się  podjęła  Uchwałę  Nr
XXVII/276/13 w sprawie podziału miasta Malborka na stałe obwody głosowania (zał. nr

6);

d)  Projekt  uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2013 Miejskiego Programu Profilaktyki  i

Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla miasta Malborka

Kierownik  CPU  Joanna  Żołdak.  Miejski  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów  Uzależnień  reguluje  działania  związane  z  profilaktyką  i  rozwiązywaniem
problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii  na terenie miasta Malborka. 
Program  zbudowany  jest  w  oparciu  o  zadania  wynikające  z  ustawy  o  wychowaniu  w
trzeźwości,  jak  również  o  zadania  wynikające  z  ustawy  o  przeciwdziałaniu  narkomanii.
W  szczególności  zadania  te  obejmują  zwiększenie  dostępności  terapeutycznej  i
rehabilitacyjnej  osób  uzależnionych  od  alkoholu,  jak  również  osób  zagrożonych
uzależnieniem. Kolejnym zadaniem jest udzielanie rodzinom, w których występują problemy
alkoholowe, problemy ich uzależnień o mocy prawnej a w szczególności w życiu działania
przemocy i ochroną przed przemocą w rodzinie.
Kolejnym zadaniem jest prowadzenie profilaktycznej działalności i informacyjno-edukacyjnej
w szczególności  dla  młodzieży a  także  prowadzenie  zajęć  sportowych  poza  lekcyjnych  i
działań na rzecz dożywiania dzieci i młodzieży.   
Następnym  zadaniem  jest  wspomaganie  działalności  instytucji  i  stowarzyszeń,  osób
fizycznych, służącej rozwiązywaniu problemów uzależnień. 
Uchwała została wraz z załącznikiem skonsultowana, opracowana przez zespół inicjatywny
doradczy,  w  którego  skład  wchodzili  przedstawiciele  organizacji  pozarządowych,
przedstawiciele Urzędu Miasta i Centrum Profilaktyki Uzależnień. Następnie projekt uchwały
i  Miejski  Program  zostały  poddane  konsultacjom i  kolejno  opiniowała  Miejska  Komisja
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, jak również Komisja do spraw Społecznych. 
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Przewodniczący  Komisji  do  spraw  Społecznych  Leszek  Witkiewicz  – projekt  Programu
stanowiący  zał.  nr  1  do  uchwały  został  poddany  konsultacjom  z  organizacjami
pozarządowymi  i  Przewodniczący zwrócił  uwagę,  że  sposób skorzystania  ze  zgłoszonych
uwag, a było ich sporo, ujęto w uzasadnieniu do uchwały na stronach od 2 do 7.  Stąd nie ma
w tej chwili sensu czytania całości. 
Opracowany harmonogram realizacji  Programu stanowiący zał.  nr  2  do  uchwały,  określa
sposób, terminy i odpowiedzialnych  za realizację zadań oraz wyznacza oczekiwane efekty. 
Do  projektu  Programu,  sposobu  wykorzystania  opinii  i  uwag  zgłoszonych  przez
stowarzyszenia MC2 i Tu i Teraz oraz do treści harmonogramu, Komisja nie wniosła żadnych
zastrzeżeń,  choć  jeśli  zostanie  uchwalony   nowy  Statut  Centrum,  oba  dokumenty  będą
musiały być uzupełnione o nowe zadania.
Komisja  wnosi  o  podjęcie  przedmiotowej  uchwały,  stanowisko  komisji  jest  pozytywne  i
jednomyślne. 
Pytań, uwag lub wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta  jednogłośnie  21 głosami  za  podjęła  Uchwałę  Nr XXVII/277/13 w sprawie
przyjęcia na rok 2013 Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Uzależnień dla miasta Malborka (zał. nr 7);

e)  Projekt  uchwały  zmieniający  Uchwałę  nr  78/X/99  Rady  Miasta  Malborka  w  sprawie

utworzenia  jednostki  budżetowej  pod  nazwą  Centrum  Profilaktyki  i   Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych w Malborku. 

Kierownik CPU Joanna Żołdak ustawa z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej
daje możliwość prowadzenia działalności, o której mowa w powołanej ustawie podmiotowi
leczniczemu będącemu jednostką budżetową samorządu terytorialnego, prowadzącą również
inną organizacyjnie  wyodrębnioną działalność.  Dlatego koniecznym jest  dokonanie  zmian
statusu prawnego istniejącej jednostki budżetowej oraz nadania, zgodnie z art. 42, nowych
zapisów  statutowych  w  brzmieniu  przedstawionym  w  załączniku  do  niniejszej  uchwały.
Nadaje się Centrum Profilaktyki Uzależnień w Malborku status podmiotu leczniczego nadając
mu nazwę Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień. 

Kierownik  wniosła  autopoprawki  do  projektu  uchwały  (autopoprawki  radni  otrzymali  na
piśmie przed posiedzeniem).
Uchwała i Statut zostały skonsultowane na Komisji do spraw Społecznych, która odbyła się
przed sesją w dniu dzisiejszym. Autopoprawki są następujące:
§   1
po słowach: „z dnia 29 czerwca 1999 r.” dodaje się zwrot: „W brzmieniu ustalonym Uchwałą
Nr 219/XXVII/04 Rady Miasta Malborka z dnia 30 września 2004 r. [...]”.
w  ust.  1  po słowach:   […]”Centrum Profilaktyki  i  Terapii  Uzależnień  w Malborku [...]”
dodaje się po przecinku zwrot: „będącego jednostką budżetową Gminy Miejskiej Malbork”.
ust.  3  pkt  1  otrzymuje  brzmienie:  „prowadzenie,  za  pośrednictwem  przedsiębiorstwa
stanowiącego  zespół  składników  majątkowych  będących  własnością  Gminy  Miejskiej
Malbork,  działalności  leczniczej  polegającej  na  udzielaniu  ambulatoryjnych  świadczeń
zdrowotnych”.
STATUT  (załącznik do uchwały)
Rozdział I
w § 1 skreśla się wyrażenie „[...] niebędącym przedsiębiorstwem [...]”
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Rozdział II
§ 5
ust. 1 otrzymuje brzmienie: „Głównymi celami i zadaniami Centrum są:”
ust. 1 pkt 1 otrzymuje brzmienie:
„prowadzenie,  za  pośrednictwem  przedsiębiorstwa  stanowiącego  zespół  składników
majątkowych  będących  własnością  Gminy  Miejskiej  Malbork,  działalności  leczniczej
polegającej na udzielaniu ambulatoryjnych świadczeń zdrowotnych”
Rozdział IV
w § 9 ust. 4 dodaje się po przecinku wyrażenie: „[...] komórek organizacyjnych”.
§ 11
ust. 1  po słowach „w ilości” dodaje się cyfrę „5”.
ust. 2 pkt 2  po słowach „w liczbie” dodaje się cyfrę „3”.
Rozdział VII
w § 23 po wyrazie: „[...] ustawy” dodaje się: „o działalności leczniczej [...]”.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wszystkie poprawki łącznie ze zmianą nazwy
treści projektu uchwały, którą również radni otrzymali przed sesją.  
Rada Miasta przyjęła wszystkie autopoprawki jednogłośnie.
Przewodniczący Komisji  do spraw Społecznych Leszek Witkiewicz komisja rozpatrzyła w
dniu dzisiejszym wszystkie przedstawione autopoprawki i zaakceptowała propozycje nadania
nowej nazwy jednostce Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień  w Malborku. 
Powinno  się  zobowiązać  dyrektora  Centrum  do  niezwłocznego  podjęcia  następujących
działań:przystosowania pomieszczeń do udzielania świadczeń zdrowotnych ambulatoryjnych;
uzyskania zgody Sanepidu na prowadzenie ambulatorium; załatwienie innych niezbędnych
prac logistycznych warunkujących spełnienie rozszerzonego zakresu zadań; przygotowanie i
złożenie Wysokiej Radzie do zatwierdzenia zestawu dodatkowych zadań, które koniecznie
trzeba będzie wprowadzić do treści zał.  nr 1 i zał.  nr 2 w poprzednim punkcie podjęte w
projekcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  na  2013  r.  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Uzależnień.
Obecnie sytuacja jest taka, że jeżeli mamy do czynienia z osobą, która wskutek picia alkoholu
w  nadmiernych  ilościach  lub  też  brania  narkotyków  musi  przejść  terapię  leczniczą,  to
najbliższe miejsce leczenia  jest w Gdańsku. Jeśli zaistniała zmiana w ustawie o lecznictwie
daje  możliwość  stworzenia  takiego  punktu,  uważamy,  że  trzeba  podjąć  te  działania.  Czy
wyrazi na to zgodę  NFZ, który będzie musiał dofinansowywać, czy nie, trudno w tej chwili
powiedzieć  ale  bez  tej  uchwały,  o  której  w  tej  chwili  deliberujemy,  nie  będzie  możliwe
podjęcie jakichkolwiek działań.    

Zapytania, uwagi lub wnioski radnych:
Radny Stanisław Berliński uchwałą w 1999 r.  Rada nadała nazwę Centrum Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Jeżeli w 2004 r. była zmiana nazwy, bo dalej w
pkt 1  jest napisane „Centrum Profilaktyki Uzależnień w Malborku”, to musiała być uchwała,
która zmieniła tą nazwę. Jeżeli była to radny zapytał, co teraz zmieniamy? 
Przewodniczący  Leszek  Witkiewicz  wyjaśnil,  że  na  posiedzeniu  komisji  powiedział,  że
brakuje pewnego dopisku, a mianowicie  „zmieniającą uchwałę nr 78/X/99 z późniejszymi
zmianami” i nie byłoby żadnego problemu.  
Radny Jan T. Wilk  też ma pewne wątpliwości. Nie podziela poglądu Naczelnika Wydz. SPS
Beaty Preuss dlatego, że jeżeli zmienioną nazwę, to używać trzeba po zmienionej nazwie. Akt
późniejszy uchyla wcześniejszy,  natomiast tutaj  wprowadzono bałagan. Uchwała ta będzie
opiniowana przez  NFZ i nie powinna ośmieszać Rady Miasta Malborka,  jest  niechlujnie
przygotowany projekt uchwały i załączniki, ciągłe zmiany nie powinny się pojawiać. 
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Radny zgłosił jeszcze jedną poprawkę i poprosił przeczytać  §  1 ust. 3 pkt 3 ppkt 1 lit. b)
„osobom z innymi zaburzeniami,  nawyków i popędów oraz członkom ich rodzin”.  Radny
zapytał, co to jest? Chyba też Dyrektor powinna zmienić treść tego zapisu. Radny uważa, że
projekt uchwały należało wycofać i poprawić a potem deliberować i nie stwarzać emocji na
sesji Rady Miasta.

Przewodniczący  Rady  nie  miał  możliwości  zapoznać  się  dokładnie  ze  zmianami,  gdyż
zarówno Przewodniczący jak i Komisja do spraw Społecznych zmiany otrzymali przed samą
sesją i je zaopiniowali. Przewodniczący stwierdza, że do takiej sytuacji, jaka miała miejsce
teraz, nigdy więcej nie dopuści. 
Radny Dariusz Kostrzewa powiedział, że z uzasadnienia wynika ważna rzecz, po co w ogóle
zajmujemy się tym tematem. Chodzi o to, że ponosimy na co dzień koszty utrzymywania
CPU  i  prawdopodobnie  zaistniała  możliwość  albo  dodatkowych  środków  na  podstawie
umowy z NFZ, albo przeniesienia tych kosztów właśnie na płatnika publicznego. 
Radny pogratulował samorządowi podjęcia się karkołomnego zadania, ponieważ wszystkie
jednostki  samorządu  gremialnie  w  Polsce  pozbywają  się  wszelkich  związków  z  NFZ.
Likwidują szpitale przekształcając je w spółki, łącząc te spółki, oddalając od siebie wszelkie
kontakty  z  NFZ,  który  jest  dość  kłopotliwym  partnerem  w  prowadzeniu  medycznych
biznesów. 
Radny próbował doszukać jakiegoś wzoru z innej jednostki budżetowej samorządowej, która
prowadzi działalność leczniczą i niestety, nie znalazł. Chyba jest furtka w postaci jednostki
budżetowej jako formy prawnej, została zarezerwowana głównie dla placówek resortowych
Ministerstwa Obrony Narodowej,  Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i  Administracji.  Ten
rodzaj  umowy zwykle  jest  traktowany  jako  dodatkowe  źródło  finansowania   dla  innych
placówek  prowadzących   działalność  leczniczą   na  szerszą  skalę,  dla  poradni
psychiatrycznych, dla szpitali  psychiatrycznych. Przy okazji   realizują zadania związane z
terapią uzależnień. 
Kilka  takich  placówek  w  Polsce  radny  analizował  i  faktycznie  kontrakt  na  profilaktykę
uzależnień i leczenie uzależnień jest znikomy. Natomiast ważną rzeczą jest to, że podmiot
leczniczy może rozpocząć działalność dopiero po wpisaniu do rejestru.  Może jest to dość
oczywiste, ale skutki są zdaniem radnego trudne finansowo, dlatego że wraz z wnioskiem do
rejestru,  który  wprowadzi  Wojewoda,  należy  złożyć  oczywiście  Statut,  regulamin
organizacyjny,  który  nada   kierownik  zakładu.  W  samorządzie  to  wygląda  inaczej,   w
podmiotach leczniczych na czele placówki stoi kierownik a nie dyrektor, wybierany w trybie
konkursu. Jeżeli nie jest lekarzem, to musi  mieć zastępcę lekarza, który również musi być
wybrany  w  trybie  konkursu.  Rodzi  to  naturalnie  pewne  koszty,  że  zastępca  nie  będzie
pracował społecznie. 
Poza tym do tego kompletu dokumentów należy dołączyć polisę. Polisa, o której  w całej
Polsce było głośno, w przypadkach szpitali,  są to dwie polisy a w przypadkach placówek
otwartych jest  to jedna polisa, ale koszt tej  polisy ubezpieczeniowej od jakiś zdarzeń, nie
mówiąc o zdarzeniach medycznych ale od sytuacji, które tam powstały  niekorzystne, niestety
jest  to  kwota  około  kilku  dziesięciu  tysięcy  złotych.  W  przypadku  małych  ośrodków,
kilkunastu tysięcy złotych. Taka jest cena tej polisy. Jeżeli polisa nie będzie złożona razem z
dokumentami rejestrowymi, naturalnie podmiot nie zostanie wpisany do rejestru. A dopiero
wpis do rejestru stwarza pewną możliwość ubiegania się o kontrakt z NFZ, który wcale nie
jest taki pewny. Z jednej strony pod względem uzyskania tej umowy, a z drugiej strony  pod
względem wartości, która z nich wynika.  
Z  organizacji  podmiotu  leczniczego  wynika  pewna  struktura,  która   również  będzie
generowała koszty, bo to są standardy księgowości związane z ustawą o rachunku kosztów, tj.
system informatyczny tych rozliczeń, które też należy wykupić. Sanepid, to na pewno prace
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adaptacyjne będą konieczne, bo nigdy te placówki tak na starcie nie są właściwie wykonane o
ile nie są budowane w tym celu. Jednakże mimo to, radny jest optymistą i myśli, że to się uda
i  kontrakt  będzie  zadowalający,  ale  miejmy  wszyscy  świadomość,  że  nie  pierwszy  raz
zajmujemy się sprawą jakby tej nowej jednostki organizacyjnej.

Pewnie  jeszcze  nie  raz  będziemy mieli  mnóstwo  wątpliwości,  dlatego  radny oczywiście
zachęca  wszystkich  radnych  do  poparcia  tej  uchwały,  mimo  że  projekt  jest  dość
kontrowersyjny ale jeszcze nie raz będzie okazja pewnie się tym tematem zająć. 
Sekretarz  Miasta  Piotr  Szwedowski podziękować  radnemu  Witkiewiczowi,  radnemu
Kostrzewie, za dobre słowo.    Jest jedną z osób, które zainspirowały ten cel.  Jest to próba i
naprawdę nie wiadomo jak to się skończy. Nie wiadomo, czy otrzymamy środki, nie wiemy,
czy  to  się  skończy sukcesem,  czy  będziemy mieli  kontrakt.  Tak  naprawdę  jednak  nie  o
kontrakt  chodzi,  tylko  o  to,  aby  dać  możliwość  mieszkańcom  naszego  miasta  leczenia.
Ambulatoryjnego  leczenia  przypadku  uzależnień,  nasi  mieszkańcy  nie  mają  takiej
możliwości. Możliwość ma Gdańsk, o czym mówił radny L. Witkiewicz. Taką  próbę warto
podjąć.   
Sekretarz  poprosił  o  przyjęcie  tej  uchwały,  poprosił  o  życzliwość,  ponieważ  nie  chodzi
o  biznes  medyczny,  chodzi  o  pomoc  konkretnym  osobom,  czego  robić  nie  musimy  ale
chcemy.   Więcej uwag i pytań nie było.

Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami za podjęła  Uchwałę Nr XXVII/278/13 zmieniającą
Uchwałę nr 78/X/99 Rady Miasta Malborka w sprawie utworzenia jednostki budżetowej
pod  nazwą  Centrum  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w
Malborku (zał. nr 8);

f)  Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy

ubiegający się o uzyskanie zezwoleń na prowadzenie działalności w zakresie: opróżniania

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, ochrony przed bezdomnymi

zwierzętami, prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt,a  także grzebowisk i spalarni

zwłok zwierzęcych i ich części 

Inspektor  z  Wydz.  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska  Adam  Matyjak
przepisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wymagają od przedsiębiorców
ubiegających się o zezwolenie na w/w usługi, określenia wymagań i w związku z tym jest to
sprawa  techniczna,  żeby  te  wymagania  określić  i  przyjąć  uchwałą.  W  naszym  mieście
generalnie z tych wszystkich zezwoleń są tylko praktycznie na wywożenie ścieków z szamb i
tu są dwa podmioty, rynek się kurczy. Natomiast wszystkie inne,  wyłapywanie zwierząt czy
prowadzenia schronisk, czy też miejsc grzebowisk, to są tylko teoretycznie, ponieważ nikt
nigdy się nie zgłosił, aby coś takiego prowadzić.  
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Wniosków i uwag radni nie mieli.

Rada Miasta  jednogłośnie,  21 głosami za podjęła  Uchwałę Nr XXVII/279/13 w sprawie
określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie
zezwoleń  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie:  opróżniania  zbiorników
bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych,  ochrony  przed  bezdomnymi
zwierzętami,  prowadzenia  schronisk  dla  bezdomnych  zwierząt,  a  także  grzebowisk  i
spalarni zwłok zwierzęcych i ich części (zał. nr 9);
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g)  Projekt uchwały w sprawie uchylenia  uchwały nr XXI/171/08 Rady Miasta Malborka z

dnia 31 stycznia 2008 roku w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej 

przedstawiła  Naczelnik  Wydziału  OKS Jolanta  Leszczyńska.  W uchwale  tej  jest  zapis,
który mówi,  że o warunkach korzystania ze stołówki szkolnej,  w tym wysokość opłat  za
posiłki,  ustala  dyrektor  szkoły w porozumieniu z  organem prowadzącym szkołę.  A zatem
zasadne jest uchylenie poprzedniej uchwały.   
Opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – opinia pozytywna.
Radni nie mieli pytań.

Rada Miasta  jednogłośnie,  21 głosami za podjęła  Uchwałę Nr XXVII/280/13 w sprawie
uchylenia uchwały nr XXI/171/08 Rady Miasta Malborka z dnia 31 stycznia 2008 roku
w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej (zał. nr 10);

h)  Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  nr  VII/67/11  Rady  Miasta  Malborku  z  dnia  20

kwietnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego

479

Naczelnik  Wydziału  OKS  Jolanta  Leszczyńska zarówno  projekt  uchwały  dotyczący
Zespołu Szkół  Nr 1 i Zespołu Szkół Nr 2, dotyczy takiego samego zagadnienia.  
Proponowana zmiana ma na celu ujednolicenie zapisów dotyczących ustalenia planu sieci
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Malbork, a także określenia
granic obwodów publicznych szkół podstawowych. W uchwale nr VII/67/11 Rady Miasta
Malborka z dnia 20 kwietnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku
wprowadza się następującą zmianę:  § 6 uchwały otrzymuje brzmienie: „Zasięg terytorialny
(  obwody )  szkół  wymienionych  w  § 2  określa  uchwała  nr  XXXV/263/12  Rady Miasta
Malborka z dnia 29 listopada 2012 r. w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych i
gimnazjów prowadzonych przez Miasto Malbork oraz granic ich obwodów”.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i pytań radni nie mieli.

Rada Miasta jednogłośnie, 21 głosami za podjęła  Uchwałę Nr XXVII/281/13 zmieniającą
uchwałę  nr VII/67/11  Rady  Miasta  Malborka  z  dnia  20  kwietnia  2011  r.  w  sprawie
utworzenia Zespołu Szkół Nr 2 w Malborku, Al. Wojska Polskiego 479 (zał. nr 11);

i) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr 145/XVII/2000 Rady Miasta Malborka z dnia 27

stycznia 2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 1 w Malborku.

Naczelnik Wydziału OKS Jolanta Leszczyńska powiedziała, że uzasadnienie do uchwały
jest takie samo jak wyżej omawianej. 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu pozytywna.
Radni pytań nie mieli.

Rada Miasta jednogłośnie, 21 głosami za podjęła  Uchwałę Nr XXVII/282/13 zmieniającą
uchwałę nr 145/XVII/2000 Rady Miasta Malborka z dnia 27 stycznia 2000 r. w sprawie
utworzenia Zespołu Szkół Nr 1 w Malborku (zał. 12);

j)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  Zintegrowanego  Planu  Zrównoważonego

Rozwoju Obszaru Miejskiego Miasta Malborka 
Zastępca burmistrza Maciej Rusek  jest to uchwała,  która mówi o tym, że sporządzamy
Zintegrowany Plan Zrównoważonego Rozwoju Obszaru Miejskiego (ZIPROM), a to z tego
powodu, ażeby ktokolwiek na terenie Miasta Malborka mógł ubiegać się o środki z funduszy
inicjatywy JESSICA. Zgodnie z zasadami określonymi w Uszczegółowieniu Regionalnego
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Programu Operacyjnego dla Województwa Pomorskiego na lata 2007 – 2013 za ZIPROM
w obecnej perspektywie finansowej może zostać uznany każdy dokument – program, plan
strategiczny, operacyjny lub zbiór dokumentów, spełniający łącznie wskazane przez IZ RPO
WP kryteria.
W przypadku jeśli ZIPROM stanowi zbiór dokumentów, powinny one zostać wymienione w
odrębnej uchwale Rady Miasta, stąd wynika konieczność wydania uchwały określającej, jakie
dokumenty wejdą w skład zbioru. 
Opiniowały  Komisje:  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta  oraz  Finansowo  –
Budżetowa. Opinie pozytywne.
Uwag, wniosków i pytań nie było. 

Rada Miasta  jednogłośnie  20 głosami  za  podjęła  Uchwałę  Nr XXVII/283/13 w sprawie
ustanowienia  Zintegrowanego  Planu  Zrównoważonego  Rozwoju  Obszaru  Miejskiego
Miasta Malborka (zał. nr 13).

Ad. pkt 7
Z – ca burmistrza Maciej Rusek  pytanie radnego Marka Charzewskiego w sprawie Firmy
INDEX, to istotnie w zeszłym tygodniu otrzymaliśmy opinię od Izby Skarbowej, w której
podzielono nasze stanowisko  wyrażone w zapytaniu  i  Izba  stwierdza,  że  przy sprzedaży
nieruchomości  przy  ul.  Targowej   należy  przyjąć  wartość  nieruchomości  gruntowej  bez
nakładów poniesionych  przez  obecnego dzierżawcę.  Dodatkowo należy wziąć  pod uwagę
podatek  vat  w wysokości  23  %.  Sporządziliśmy protokół  uzgodnień  i  poinformowaliśmy
zainteresowany podmiot o tej sytuacji. Radni podejmowali wcześniej uchwałę o  przedłużeniu
terminu i czekamy. 
Jeśli idzie o EFH, to burmistrzowi wiadomo tyle, że firma  finalizuje komplet dokumentów
potrzebnych do pozwolenia na budowę. Burmistrz nie zna tych zapisów w strategii firmy, o
których  radny  mówił,  natomiast  one  były  już  wcześniej  i  dotyczą  nowych   inwestycji
hotelowych podejmowanych przez firmę.  Tej inwestycję firma nie traktuje jako nowej. 

Prezes ZGKiM Władysław Krawczyk pytanie radnego Jana T. Wilka - strategia firmy była
taka, żeby ze sprawą wysokości cen dotrwać do zmiany systemowej do 1 lipca 2013 r., ale
spotkała nas bardzo niemiła niespodzianka, bowiem  31 grudnia 2012 r. zamknięto wysypisko
w Miniętach w Dzierzgoniu. Tam ceny za wywóz nieczystości były relatywnie niskie. W tej
sytuacji  zostaliśmy  zmuszeniu  do  wywozu  nieczystości  na  inne  wysypisko,  na  Gilwę,
Pelplin,  Tczew.  Pelplin i Tczew to są wysypiska podlegające ZUOZ-owi Tczew, w związku z
tym podwyżka na tych wysypiskach jest w granicach 70 %.
Firma miała oczywiście dwa wyjścia, milczeć i działać dalej, a w połowie roku sygnalizować
Radzie  ogromny  problem.  W  tej  sytuacji  musieliśmy  zareagować  podwyżką  cen,  żeby
zrównoważyć koszty z  przychodami.  Oczywiście podwyżka idzie z pewnym okresem, od
pewnych podmiotów zależy skonstruowane umowy od 1 lutego a do większości od 1  marca. 

Radny Marek Charzewski dopowiedział,  skąd się wzięło pytanie dotyczące strategii  EFH.
Kilka dni temu na stronie EFH, pojawiła się nowa strategia. Jest tam, podana stara strategia i
nowa strategia, nowy model funkcjonowania firmy, który między innymi zakłada właśnie, że
firma EFH będzie się zajmowała  obsługą hoteli, natomiast ma zamiar a dokładni zapis brzmi
„spieniężenie  nieruchomości posiadanych”.  Jest to nowy model  działalności tej firmy, który
się  pojawił  po Walnym Zgromadzeniu Akcjonariuszy,  które miało miejsce 20 grudnia ub.
roku. Stąd wątpliwości.
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Ad. pkt 8
Protokół  z  XXVI  sesji  Rady  Miasta  Malborka był  wyłożony  w  Biurze  Rady.  Radni
zapoznali się z protokołem nie wnosząc uwag do jego treści. Przewodniczący Rady Arkadiusz
Mroczkowski podpisał protokół.

Ad. pkt 9
Przewodniczący  Rady  serdecznie  podziękował  osobom,  które  wzięły  udział  w  meczu
koszykówki  z  Młodzieżowa  Radą  Miasta.  Szczególnie  Przewodniczący  wyróżnił  radną
Joannę Iglińską,  radnego Zenona Kowiela,  radnego Dariusz Kostrzewę,  radnego Andrzeja
Małyja ze Starostwa Powiatowego. 
Przewodniczący zaprosił radnych na sesję Młodzieżowej Rady Miasta w dniu 30 stycznia
2013 r. 
Następna  sesja  Rady  Miasta  została  zaplanowana  na  14  lutego  2013  r.,  na  której
prawdopodobnie zostaną podjęte uchwały dotyczące nowej gospodarki śmieciowej, na którą
czekają mieszkańcy miasta.  

Ad. pkt 10
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący zamknął  XXVII  sesję  Rady Miasta
Malborka. 
Protokołowała Alicja Olchowicz

                                                                                                    Przewodniczący
                                                                                             Rady Miasta Malborka

                                                                                             Arkadiusz Mroczkowski

                                                                                                            

17


